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Plats och tid   9.00 - 10.50 

Närvarande Marie-Louise Söderström socialnämnden, Marianne 
Samuelsson fritids- och kulturnämnden, Anders Cargerman 
kommunstyrelsen, Bo Magnusson SKPF, Ann-Marie 
Törnkvist SKPF, Karl-Ove Johansson PRO, Ulla Berndtsson 
PRO, Margareta Jurstrand SPF Seniorerna Aktiv, Kerstin 
Andersson Arboga Vision Seniorer, Stefan Carlsson fritids- 
och kulturnämnden, Kerstin Rosenkvist kommunstyrelsen, 
Lenie Gustavsson SKPF, Margareta Engström Nöstdal PRO, 
Sören Holmberg PRO, Jan Peterson SPF Seniorerna Aktiv, 
Ulla Carlsson Arboga Vision Seniorer 

Övriga deltagare Ylva Petersson, kanslichef  § 1, Monika Gustavsson, tf vård- 
och omsorgschef, Inger Smedbrant, handläggare 
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§ 1 

Anropsstyrd tätortstrafik 

Kanslichef Ylva Petersson informerar om den anropsstyrda 
tätortstrafiken. 

Den anropsstyrda tätortstrafiken infördes 2002, den kostade då 
20 kronor jämfört med en bussbiljett som då kostade 14 kronor. 

Den som reser bestämmer själv var den vill bli hämtad och 
avsläppt, kravet är att resan sker inom en radie av 4 kilometer 
från Stora Torget. 

Det här gäller för den anropsstyrda tätortstrafiken: 

• Helgfri måndag-lördag. 

• Restider klockan 09.00 till 15.30. 

• Resa ska beställas en halvtimme innan avfärd. 

En enkel resa kostar 32 kronor, jämfört med en bussbiljett som 
idag kostar cirka 28 kronor. Priset höjdes den 7 januari 2019. 

Viktigt att synpunkter på denna tjänst lämnas till Västmanlands 
länstrafiks kundtjänst på telefon 0771-22 40 00 alternativt e-post 
kundcenter.vl@regionvastmanland.se.  

 

§ 2 

Genomgång av protokoll från 2018-12-05 

Svar på fråga angående kommunens utebelysning 

Byte av lampor på lyktstolpar och i gångtunnlar köps av ett 
privat företag. Byte av lampor sker när så är lämpligt. Det vill 
säga man byter inte bara en lampa i taget utan byter alla trasiga 
lampor när det anses lämpligt. 

Belysning i gångtunnlar, om samtliga lampor är trasiga, sköts 
av kommunen, så snart det upptäckts. 

Det är viktigt att allmänheten rapporterar till kommunens 
felanmälan så snart trasig belysning upptäcks. Varje stolpe har 
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en skylt med stolpens nummer samt telefonnumret till 
kommunens felanmälan. 

Protokoll från sammanträde den 12 december 2018 läggs med 
godkännande till handlingarna. 

 

§ 3 

Val av vice ordförande 

Till vice ordförande i pensionärsrådet utses Margareta 
Jurstrand, SPF Seniorerna Aktiv. 

 

§ 4 

Val av rådets arbetsutskott 

Till arbetsutskott utses Marie-Louise Söderström, Margareta 
Jurstrand, SPF Seniorerna Aktiv, Bo Magnusson, SKPF och Ulla 
Berndtsson, PRO. 

 

§ 5 

Rådets reglemente 2019-2022 

Kommunfullmäktige beslutade den 29 november 2018 § 131, 
om antal och sammansättning samt gemensam grund för 
reglemente för kommunens råd under mandatperioden 2019-
2022. 

Kommunfullmäktige beslutade även att rådens reglementen 
ska revideras av ansvarig nämnd och att en återrapport ska ske 
till kommunfullmäktige i juni månad 2019.  

Socialnämnden beslutade den 20 februari 2019 § 41, om följande 
förändringar i kommunala pensionärsrådets reglemente: 

§ 2 Sammansättning 

Det ska vara ledamöter med personliga ersättare.  
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§ 5 Arbetsformer 

Minnesanteckningar ska föras av utsedd tjänsteman och 
godkännas av ordförande. Minnesanteckningarna ska skickas 
ut till alla ledamöter i rådet och de nämnder som berörs av de 
frågor som hanterats på rådets möten. Minnesanteckningarna 
ska också, efter granskning enligt Dataskyddsförordningen 
(GDPR), publiceras på kommunens hemsida. 

Den delen att rådet beslutar varje år om en halv utbildningsdag 
i en för rådet aktuell fråga, tas bort. 

Jan Peterson, SPF Seniorerna Aktiv, frågar varför det ändras 
från protokoll till minnesanteckningar. Ordförande Marie-
Louise Söderström tar med sig frågan. 

Ulla Berndtsson, PRO, önskar att den delen om en halv 
utbildningsdag för rådet i aktuell fråga får vara kvar en gång 
per mandatperiod. 

 

§ 6 

Rådets verksamhetsberättelse 2018 

Kommunfullmäktige har beslutat att alla råd ska lämna en 
verksamhetsberättelse.  

Kommunala pensionärsrådet beslutar att godkänna 
verksamhetsberättelsen 2018. 

 

§ 7 

Rådets handlingsplan 2019 

Handlingsplanen för 2018 var följande:  

• Vara delaktiga i planeringen av byggandet av ett vård- och 
omsorgsboende/trygghetsboende. 

• Verka för att utveckla befintlig samhällsservice för äldre.  
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• Vara remissinstans vad gäller planerade förändringar som 
har, eller kan få, betydelse för äldre i kommunen. 

Rådets arbetsutskott får i uppdrag till sammanträdet i maj att 
arbeta fram ett förslag på handlingsplan för 2019. 

 

§ 8 

Nytt vård- och omsorgsboende 

Tf vård- och omsorgschef Monika Gustavsson informerar att 
byggnationen av vård- och omsorgsboendet Åspegeln fortlöper 
enligt planering. 

Diskussion fördes om innehåll i boendet, till exempel teknisk 
utrustning med mera. 

Ulla Berndtsson, PRO, ställer frågan om hur det ser ut med 
internetuppkoppling i kommunens befintliga särskilda 
boenden och hur planen ser ut för att utveckla det. Ordförande 
Marie-Louise Söderström tar med sig frågan. 

 

§ 9 

Mål och budget 2019 

Ordförande Marie-Louise Söderström informerar att det pågår 
ett arbete med socialnämndens mål och budget för 2019. 
Socialnämnden har extra sammanträde den 11 mars klockan 
13.15 då mål och budget 2019 behandlas. Mötet är offentligt i 
den delen. 

 

§ 10 

Information från socialförvaltningen 

Aktiviteter på särskilt boende 

Tf vård- och omsorgschef Monika Gustavsson informerar att 
det inom särskilt boende finns personal som har huvudsaklig 
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sysselsättning som aktivitetsansvarig. Dessa resurser finns 
främst på Strömsborg men även på Strandgården, Trädgården 
och Hällbacken. 

Den enskilde individen ska i sin genomförandeplan ha en 
aktivitetsplan inklusive vardags rehabilitering som sker i den 
normala verksamheten på särskilt boende. 

Röda korset och kyrkan har även planerade aktiviteter på 
kommunens särskilda boenden. 

Överenskommelse med regionen gällande ordinärt boende 

Regionen har överenskommelse gällande sjukvård i ordinärt 
boende med kommunerna. Regionernas vårdcentraler ansvarar 
för sjukvården, bedömer läkaren att personen inte kan ta sig till 
vårdcentralen så får personen ingå i kommunens hemsjukvård. 

Läkare kan även besluta om hembesök, där du som patient 
tillfälligt kan få hjälp av kommunens hemsjukvård med till 
exempel omläggningar eller besök av arbetsterapeut eller 
fysioterapeut. 

Trygghetslarm 

Tf vård- och omsorgschef Monika Gustavsson informerar att 
det skett två incidenter gällande trygghetslarm.  

Vid dessa incidenter har personalen arbetat utefter upprättad 
rutin och ingen person har blivit utan hjälp vid larm som ej gått 
fram under incidenterna. 

Anhörigavlösning 

Ordförande Marie-Louise Söderström informerar att riktlinjen 
för anhörigavlösning ses över. 
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§ 11 

Övrigt 

Mellanboende för äldre i kommunen 

Pensionärsorganisationerna framför att de bland deras 
medlemmar efterfrågas ett mellanboende för äldre i 
kommunen. Det finns inga planer om att kommunen ska bygga 
något sådant, på sikt kan möjligtvis inriktningen på 
Strandgården liknas vid mellanboende. 

Information från kommunstyrelsen 

Anders Cargerman, kommunstyrelsen, informerar: 

• 154 nya företag är etablerade i Arboga. 

• Kommunens befolkningsmängd har ökat med 204 
personer. 

• Kommunens medelskattekraft har sjunkit till 88 %. 

Ta gärna del av vad som ska behandlas på 
kommunfullmäktige, föredragningslista och handlingar finns 
att tillgå på www.arboga.se   

Information från fritid- och kulturnämnden 

Marianne Samuelsson, fritid- och kulturnämnden informerar 
att nämnden har ett sparkrav på 1,5 % vilket genererar 577 
tusen kronor. 

Information från socialnämnden 

Ordförande Marie-Louise Söderström informerar att alla 
nämnder har ett sparkrav på 1,5 % vilket i socialnämnden 
genererar cirka 4,3 miljoner kronor. 

Övriga frågor 

Ulla Berndtsson, PRO, ställer frågan om det fortfarande är 
anställningsstopp och vikariestopp inom socialförvaltningen. 
Ordförande Marie-Louise Söderström svarar att det var ett 
tillfälligt beslut under hösten 2018 på grund av socialnämndens 
ekonomiska läge.  
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Ordförande Marie-Louise Söderström, informerar att 
socialförvaltningen arbetar med att implementera kommunens 
värdegrund, PUMI, Professionella, Uthålliga, Modiga och 
Innovativa, i alla arbetsgrupper. 

Stefan Karlsson, fritid- och kulturnämnden, ställer frågan om 
socialförvaltningen har kontroll på varför det slutar så mycket 
personal inom socialförvaltningen. Tf vård- och omsorgschef 
Monica Gustavsson svarar att det är rörlighet inom alla 
yrkeskategorier och det finns ingen speciell anledning till varför 
personal rör på sig. 

 

§ 12 

Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde blir den 22 maj klockan 9.00. 

Kostchefen är inbjuden till sammanträdet, meddela rådets 
arbetsutskott vad vi har för frågor till kostchefen senast den 6 
maj. 

 

 

 

 

 

 


